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Geachte aanwezigen,

Als eerste wil ik u danken dat de mogelijkheid wordt geboden om toch in te spreken op afstand 
en ondersteunt door de digitaal wereld.
Ik ben wilma voortman bijna 2 jaar directeur van de Stichting Kringloop Zwolle, SKZ,  en van de 
Stichting Noggus&Noggus gevestigd in de omliggende gemeenten. SKZ is al bijna 40 jaar 
werkzaam in de gemeente Zwolle en niet onbelangrijk aangesloten bij de branchevereniging. Wat 
betekent dat we voldoen aan sociaal werkgeverschap en gedegen grondstofverwerking.

De beslisnota Door ontwikkeling Gemeentelijk Grondstofplan ligt voor, een plan dat zeker invloed 
gaat hebben op de werkzaamheden van SKZ.
De relatie van de Kringloop met de adviseurs milieu van de gemeente Zwolle is meer dan goed te 
noemen. We werken op een prettig manier samen en onderzoeken ook samen kansen en 
mogelijkheden rond hergebruik en grondstofinzameling.

Toch voel ik de behoefte om een aantal voor ons belangrijke punten te delen, maar ook om deze 
kans te grijpen u mee te nemen in kansen en mogelijkheden voor de toekomst. Waarin ik denk 
dat  SKZ uw ambities om de VANG doelstelling te halen kan ondersteunen.

Als eerste wil ik een kleine opmerking maken over het onderzoek proef belonen en de 
uitkomsten, ik lees dat donatie aan de Kringloop geen punt van onderzoek is geweest. Dit vind ik 
wel een gemiste kans immers alles wat bij ons terecht komt krijgt direct of indirect een tweede 
leven, maar 15% belandt uiteindelijk in de verbrandingsoven. Wetend dat de ambtenaren ons 
altijd op hun netvlies hebben wil ik hier net te zwaar aan tillen. 

Ik juich het plan, waarin u de bewoners motiveert om in grondstoffen te denken en niet in afval 
meer dan toe. Dit is de toekomst en hier liggen de kansen. Onze ervaringen, in oa Dalfsen en 
Ommen, waar we DIFTAR kennen, is wel dat burgers proberen “afval” te doneren aan de 
kringloop om hiermee kosten te voorkomen. Dit maakt dat het proces van inname bij N&N soms 
onder druk staat en er onheuse bejegeningen plaats vinden. Kijkend naar Zwolle en uw plannen 
betekent dit dat we ons proces rond inname moeten optimaliseren en ook bekijken of we de juiste 
mensen aan de poort hebben staan. Immers niet iedereen kan goed omgaan met boze klanten.. 
Dit gaat uiteraard extra kosten opleveren. Extra “afval”’ maakt dat we extra kosten hebben bij het 
verwerken en afvoeren. Zoals u al opmerkt in uw notitie stijgt de verbrandingsbelasting jaarlijks 
fors, in ieder geval forser dan dat onze gemeentelijke inzamelingsvergoeding stijgt.

Mijn inspraaktijd wil ik niet gebruiken om te praten over onze vergoeding, of om te vragen om 
extra middelen. Ik verwacht gezien de relatie met de gemeente dat dit altijd op een prettige en 
zorgvuldige wijze wordt gewogen en opgelost.

Ik wil u graag meenemen in mijn droom voor de toekomst, een droom waarin ik een grote rol zie 
voor SKZ rond het inzamelen en verwerken van herbruikbare goederen. Landelijk zijn hier al een 
aantal voorbeelden van die ondersteuning bieden om het restafval te verminderen. Ik deel graag 
een youtube filmpje met u, ik zal de link doorsturen naar de griffie, waarbij ik vooral Rijssen en 
Oss als voorbeeld wil aanhalen.  Ook de WaardeRing, het prijswinnende circulaire 
ambachtscentrum in Zwolle, waar de gemeente Zwolle samen met SKZ de grondlegger van is, is 
een voorbeeld van denken in kansen en mogelijkheden rond ingezamelde grondstoffen. Neem 
vooral een kijkje op de website en volg ons via social media of abonneer je op de nieuwsbrief.

Het is belangrijk dat we burgers aanmoedigen, stimuleren om goederen eerst voor hergebruik 
aan te bieden. Urbanmining!  Dit kan nu bij ons bij de innamepunten, echter dit vraagt om 
intrinsieke motivatie. Ik denk dat het makkelijker wordt als op of in de buurt van het ROVA terrein 
een innamepunt met sorteercentrum dat beheerd woordt door SKZ komt. De burger wordt 



hiermee ontzorgt en hoeft zelf geen afwegingen te maken wat wel en niet herbruikbaar is.  
Immers dat doen onze medewerkers, one shop stopping.
Misschien dat ook digitale ondersteuning, een donatieapp, een mogelijkheid is om decentraal in 
te zamelen.  Ik stel me voor dat de KG die de burger doneert aan de kringloop een waarde 
vertegenwoordigt  die in mindering gebracht kan worden van de stortmogelijkheden op de 
milieustraat. Je beloont hiermee gewenst gedrag.

Als laatste wil ik uw aandacht vragen voor het hoofdstuk Textiel, vroeger was dit een grondstof 
waar veel geld in omging en waar goede doelen als Humana en het Leger Des Heils hun 
diensten mee betaalden. Door fast fashion en slechte afvoermogelijkheden van 2e handstextiel 
ligt deze markt erg onder druk en komen ook wij als Kringloopbranche onder druk te staan.

Wij, SKZ en N&N,  hebben als reactie op de markt  sinds kort een klein lokaal centraal 
textielsorteercentrum ingericht we willen hiermee sociale lokale werkgelegenheid behouden en 
creëren en we willen invloed houden op onze eigen collectie en sorteermogelijkheden voor ons 
naaiatelier.
Sinds kort is er nieuwe een afzetmogelijkheid gecreëerd via een coöperatie opgericht door en 
voor leden van de branche vereniging. De doelstelling van de coöperatie is om textiel en te zijner 
tijd ook andere grondstoffen op een zo hoog mogelijke wijze op de R ladder traceerbaar te 
verwerken. De lokaal sociaal geselecteerde textiel kan duurzaam doorgezet worden via de 
coöperatie naar afnemers.
SKZ en N&N hebben als doel dat we dit na een pilotperiode gaan uitbreiden en om  hiermee 
lokale werkgelegenheid creëren. Met de gemeenteambtenaren en de ROVA hebben al over ons 
plan gesproken en ik verwacht dat ook hier we met elkaar te een goede samenwerking uit 
komen.

Onze en uw ambities lopen parallel we gaan van afval naar grondstof. Urban mining is het 
toverwoord en wij SKZ doen dit met een sociaal werkgelegenheidshart.

Hieronder de linkjes die u zeker moet bekijken.

https://www.youtube.com/watch?v=AZyommgWmOI

https://waarde-ring.nl/
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